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Dotyczy: przedstawienia stanowiska wnioskodawcy na odpowiedŹ o udostępnienie rezerwatu Rotuz,

W związku z odpowied zią nawniosek o udostępnienie rezerwatu Rotuz przez Regionalnego DYrektora

ochrony Srodowiska oraz Nadleśnictwa w Bięlsku-Białej rwracam się z proŚbą, abY w tej sPrawie wYŻej

wymienionym organom przedstawió stanowisko wnioskodawcy,

W odpowiedzi nawniosek o udostępnienie rezerwatu Rotuz napisano, że poruszanie się Po terenie

rezerwatu moze Stanowić potencjal ne zagrożenle zdrowia, a nawet Ącia ludzi z uwagi na jego charakter,

dlatego proponuje się rozwazenie zamontowania kamer do obserwacji fauny i flory bez konieczności

poruszania się pojego obszarze.

Chciałem wyraźnie podkreślić, że nawet najwyższej klasy kamery w takim miejscu nigdY nie oddadzą

żywego obrazu przyrody. Gdyby takie rozwiązanię uznawane było za odpowiednik oglądania unikatowej

przyrody na żywoto z pewnością w wie|u takich miejscach w kraju Europie i na Świecie nie inwęstowano bY

w drogą w budowie infrastrukturę przyrodnic zo-turyśyczną tylko instalowano by kamerY. Tak się nie dzieje,

ponieważ tylko żywa lekcja przyrody pomaga zrozumięó (zwłaszcza dzieciom) co mozemY straciĆ jeŚli nie

będziemy chronić tego co w przyrodzie najcenniejsze. ponadto przebywając w takim mie_|scu uświadamiamy

sobie, ze już nasi przodkowie oglądali to miejsce i dobrze aby i kolejne pokolenia mogłY oglądaĆ i chroniĆ

takie miejsca., kamery nigdy nie oddadzą k|imatu takich miejsc, zapachu dźwięku i atmosfery w niclr

panujących. z pewnością zainstalowane kamery nie zmienią tego, że rezęrwat Rotuz nadal będzie istniał

§lko na nrapach , w przewodnikacli czy internecie, a wielu mieszkańców i turystów takze tYch na rowerach

nadal nie będzie wiedziało gdzie znajduje się ten unikatowy zakątek przyrody.

Kamera z pewnością nie pomoze:

- kształtowac świadomości na otaczającę nas środowisko,

- poznaw aó przyrody przez aktywny kontakt z nią ijej zjawiskami,
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- przyswaj aó zasad ochrony środowiska (rwłaszczaprzez dzieci),

W związku z pov,ryżsrym jeszcze raz w imieniu mieszkańców i turystów bardzo ProSZę o udostęPnienie

rezerwatu Rotuz poprzez wytyczenie bezpośredniej ściezki edukacyjno_przyrodniczej z zachowaniem

pismo złożono osobiście
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bezpieczeństwa jak opisuj ę pon iZej.

podkeślam, że zagrożenie, które wskazano w uzasadnieniu do wniosku można całkowicie zlikwidowaĆ

poprzezwyĘczenie tam bezpiecznego szlaku w ten sposób, aby w miejscach niebezplecznych zabudowaĆ

stosowne pomosty i kładki, które w sposób zapewniający całkowite bezpieczeństwo umozliwią PrzejŚcie Po

grząskirn i podmoklym terenie.

pomosty ikładki zwieżamiwidokowymi i tablicami informacyjnymidodatkowo uatrakcYjniązwiedzanie

tego unikatowego miejsca.

Jak wynika z powyższego, udostępnienie rezerwatu Rotuz to kwestia, która nie musi bYÓ związana z

troską o bezpieczeństwo |ecz bardzlej ze sfinansowaniem tego przedsięwzięcia i sięgnięcia Po Środki

zewnętrzne a nade wszystko z dobrąwolą osób decyzyjnych,

Za przykład niech posłuzy Największy w Polsce Biebrzański Park Narodowy, który PołozonY jest

częściowo na bagiennym i podmokĘm terenie, jednak za pomocą kładek i pomostów utworzono tam

kilometry tras pieszych i rowerowych przy zachowaniu bezpieczeństwa mvledzającYch. Jak dotąd Żadna z

osób odpowiadającaza udostępnienie tego miejsca nie pomyślała o kamerach, a wsPomnieĆ nalezY iŻPark

Narodowy jest wyższą formą ochrony przyrody od rezerwatu, To samo dotyczy Tatrzańskiego parku

Narodowego gdzie występuje wiele niebezpiecznych szlaków, jednak nię zabrania się tam chodzenia

natomiast stosuje się działania mające na celu poprawę bezpieczeristwa i ochronę turystów,

W nviązku z powyższym bardzo proszę jeszce raz o rzetelne rozpatrzenie wniosku o udostęPnienie

rezerwatu Rotuz poprzezwytyczęnie tam bezpiecznej ścieżki przyrodniczo-edukacYjnej zwYkorzYstaniem

bezpiecznych pomostów i kładek jak opisałem powyżej,

Otrzymują:

- adresat

- Przewodniczący Rady Miejskiej - do wiadomości
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